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Kmo’s  -  Cyberveiligheid

Dit voorjaar was een woelige periode voor de cyberveiligheid van onze ondernemingen. 
Er waren reeds twee grote golven van gecoördineerde cyberaanvallen tegen zowel grote 
bedrijven als tegen grote aantallen kmo’s in Vlaanderen, maar ook ver daarbuiten. Het 
meest gebruikte soort virus is de zogenaamde ‘Ransomware’. Deze vorm van computer- 
virus kan het hele netwerk versleutelen, alle bestanden incluis. Mits het betalen van een 
som losgeld kan men opnieuw aan zijn bestanden. 

Met actuele vraag nr. 364 wenste ik dit probleem aan te kaarten en te kijken wat eraan 
kon worden gedaan. Minister-president Bourgeois antwoordde terecht dat het juridische 
aspect aan cyberveiligheid en dus meer specifiek de strafrechtelijke kant van het verhaal 
een federale bevoegdheid betreft. Ik ben echter van mening dat ook Vlaanderen hier een 
rol in te spelen heeft. Als overheid moeten wij onze kmo’s beschermen en sensibiliseren. 
Zeker als we zien dat vermoedelijk meer dan een kwart van al onze kmo’s al 
geconfronteerd is met cybercriminaliteit. Wallonië, dat dezelfde bevoegdheden heeft als 
Vlaanderen, heeft wel een paar interessante initiatieven gelanceerd. Men communiceerde 
proactief over de cyberaanvallen met links naar bedrijven die hierin gespecialiseerd zijn. 
Ook kon men een scan laten uitvoeren van zijn bedrijf om de maturiteit van de 
infrastructuur te testen, om zo te weten te komen of men goed beveiligd is. Met de 
zogenaamde ‘Cheque Entreprise’ kan men via een subsidie-instrument ook een IT- 
consultant inhuren die het IT-netwerk analyseert en eventueel verbetert.

1. Gezien de digitalisering van de maatschappij en opkomst van cybercriminaliteit: kan 
en zal de Vlaamse Regering ook maatregelen nemen om onze kmo’s te begeleiden 
inzake cybercriminaliteit?

2. Wat is de beleidsvisie van de minister inzake de Waalse initiatieven, ziet hij deze ook 
mogelijk voor de Vlaamse kmo’s?
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1. Met de kmo-portefeuille kunnen kmo’s steun genieten bij het inwinnen van advies 
dat gericht is op de bedrijfsvoering. Ook adviezen inzake ICT zijn subsidiabel en 
kunnen betrekking hebben op software, hardware, netwerk, beveiliging, … Het moet 
gaan om schriftelijke adviezen die niet tot de gewone bedrijfsuitgaven behoren en 
niet periodiek of permanent van aard zijn. Een analyse met aanbevelingen en 
implementatieplan ook rond cyberveiligheid zijn bijgevolg subsidiabel. Voor ICT 
hebben we in de eerste jaarhelft van 2017 met de kmo-portefeuille reeds volgende 
steun toegekend:

Dienstverlening Aantal projecten Toegekende steun
advies 83 223.616,18
opleiding 2.130 1.101.660,57
Eindtotaal 2.213 1.325.276,75

2. Vermits met de kmo-portefeuille ondernemingen reeds kunnen ondersteund worden 
is het mijn inziens niet wenselijk om een aparte maatregel in de markt te zetten. 


